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Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på spørgsmål 97 (Alm. del): 

I brev af 23. november 2018 har udvalget efter ønske fra Annette Lind 

(S) stillet mig følgende spørgsmål: 

Spørgsmål 97:  

”Anerkender ministeren, at færre elever, som ønsker en fremtidig univer-

sitetsuddannelse, vil påbegynde en HF, når uddannelsens varighed i så 

fald skal udvides?” 

Svar: 

Den toårige uddannelse til hf.eksamen er med gymnasiereformen blevet 

målrettet erhvervsakademi- og professionsbacheloruddannelserne og er 

derfor i første række et tilbud til unge, der har et ønske om at læse videre 

på disse uddannelser. 

 

Hvis en elev på hf-uddannelsen ønsker at søge ind på en universitetsba-

cheloruddannelse forudsætter det, at eleven tager en udvidet fagpakke, 

som indeholder 250 timers ekstra undervisning. Hvis eleven ønsker en 

udvidet fagpakke, skal denne vælges ved afslutningen af andet semester, 

og fagene i den udvidede fagpakke skal gennemføres i tredje og fjerde 

semester. Den udvidede fagpakke kan dermed gennemføres i løbet af de 

to år, en ordinær hf-uddannelse tager, og det er dermed stadig muligt for 

en hf-elev, på to år, at opnå en eksamen, der giver adgang til en universi-

tetsuddannelse.  
 

Historisk set har hf-studenterne ikke søgt mod universitetsuddannelserne 

i samme grad som studenter fra de øvrige gymnasiale uddannelser.  
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Vi kender endnu ikke tallene for, hvor mange hf-studenter, der vil gen-

nemføre en hf med en udvidet fagpakke og efterfølgende vælge at søge 

om optagelse på en universitetsuddannelse. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager 
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